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Vážení spoluobčané, 

musím přiznat, že poslední měsíce jsou opravdu náročné. Veškerou energii jsme v předchozích letech věnovali vybudování 

vodovodu. Posledního kroku, který byl zásadní pro zahájení stavby, získání dotace, jsme dosáhli právě ve dnech 

komunálních voleb.  

V této souvislosti bych vám rád poděkoval za vaši volební účast i podporu, jaké se nám prostřednictvím vašich hlasů 

dostalo. Zároveň bych rád poděkoval za práci v minulém volebním období Hance Důbravové a Jirkovi Máťovi. Do nového 

vítám Jarka Lišku, kterému stejně jako ostatním staronovým zastupitelům přeji sílu a energii směřovat obec dopředu. Život 

v tak malé obci, jakou jsou Dobrkovice, umožňuje častá setkání s každým z vás, proto nevidím překážek, abyste nás mohli 

informovat o vašich podnětech a názorech, protože tato zpětná vazba je jistě velmi důležitá a přínosná.  

Nyní zpět k nejvýznamnější investici naší obce. Uvědomuji si, že probíhající stavba ovlivňuje také vaše každodenní žití a 

velmi rád bych vám touto cestou poděkoval za pochopení a trpělivost. Jistě také vy vnímáte zbudování této sítě, zajišťující 

uspokojení základní potřeby života, jako velký přínos. Po zajištění kvalitní pitné vody bude naším dalším úkolem 

vybudování stavebních parcel na vykoupených pozemcích v části obce za Semelovým. V současné době je možnost 

výstavby rodinných domů v Dobrkovicích velmi omezená. Jsme si toho vědomi a budeme dělat všechno pro to, aby se i 

tento záměr v následujících čtyřech letech podařil. Věřím, že vy, kteří jste projevili zájem, posečkáte tuto nezbytnou dobu a 

odměnou vám budou hezká stavební místa! 

Závěrem mi dovolte popřát vám vánoční svátky prožité v dobré náladě a štěstí. Do roku 2015 si pak přejme více hezčích dní 

než těch horších, dále pak pevné zdraví a také zdravou sousedskou pospolitost. 

 

          Břetislav Šuranský, starosta  

http://www.dobrkovice.cz/
mailto:dobrkovice@volny.cz


ÚPRAVA POTOKA HOLOMŇA 

Na počátku letošního roku proběhla úprava koryta potoka Holomňa, protékajícího středem naší obce. 

Již v minulosti byl potok pravidelně čištěn od nánosů. V posledních letech byla kapacita potoka opět snížená nánosy a navíc 

v některých místech došlo k erozi dna a břehů. 

V úseku kolem areálu fotbalového hřiště a v úseku od RD č.p.53 po soutok s pravostranným přítokem od Velkého Ořechova došlo 

vlivem vysokého podélného sklonu k dnové erozi a prohloubení koryta. Dále bylo 

zjištěno, že současné koryto Holomně neodpovídá stavu podle katastrální mapy a 

zasahuje do sousedních pozemků. 

Investorem celé akce byly Lesy ČR Hradec Králové, správa toků oblasti povodí 

Moravy ve Vsetíně. Úprava proběhla v délce 750metrů. Na tomto úseku byly 

vybudovány 4 kamenné prahy, 2 kamenné výztužné pásy a 6 dřevěných prahů. 

V kritických místech bylo dno zpevněno ohozem z lomového kamene. Břehy byly 

zpevněny taktéž lomovým kamenem a zatravněny. Tímto se podařilo upravit podélný 

sklon toku což zabrání dalšímu prohlubování koryta. 

Při této stavbě se nám ve spolupráci s provádějící firmou VHS Vsetín, s.r.o. podařilo  

opravit také některá kritická místa kanalizačních výpustí  a částečně v jednom místě   

zpevnit břeh. Tím jsme  ušetřili několik desítek tisíc korun, pokud bychom tyto 

úpravy prováděli sami. 

Ztěžující při stavbě byly postoje a vyjádření ochranářů, kteří nesouhlasili s úpravami, 

které jsme připomínkovali a požadovali. Chtěli jsme dosáhnout toho, aby břehy byly 

zpevněny na více místech. 

Touto cestou bych chtěl poděkovat všem účastníkům stavby- majitelům dotčených 

pozemků za souhlasné stanovisko při přípravě i samotné realizaci. Bez jejich 

kladného a vstřícného přístupu by stavba letos neproběhla.  Byla plánovaná již na rok 

2010, ale tehdy se nepodařilo vyřídit potřebná vyjádření a stavba byla odložena.

                                                                                                            
 

VÝSTAVBA VODOVODU 
Největší plánovaná stavební akce „Zásobování vodou obce Dobrkovice“ byla zahájena v říjnu letošního roku. 

Po téměř čtyřletém úsilí příprav jsme  dne 10.10.2014 získali od Ministerstva zemědělství Rozhodnutí o poskytnutí dotace ve výši 

65% z celkového rozpočtu. Dále máme zažádáno o dalších 10% dotace od Zlínského kraje. 

Vzhledem k tomu, že časový limit na prostavění a vyčerpání dotace je dán do konce tohoto roku,  bylo potřeba co nejdříve stavbu 

rozjet. Díky tomu, že všechna stavební a vodoprávní rozhodnutí máme vyřízená, mohlo se ihned začít se stavbou. 

Během 14ti dní nastoupila provádějící firma VHS Javorník, s.r.o. a práce se rozběhly podle stanoveného harmonogramu. Denně se 

pracuje na hlavním rozvodném řádu na několika úsecích a na stavbě regulační stanice u ZD Velký Ořechov. Celková délka 

hlavního rozvodu je 4072,5metru.V současné době je uloženo cca 80% potrubí. 

Přes vánoční svátky budou práce přerušeny, po Novém roce se bude pokračovat dále na zbývajících úsecích. Jakmile bude potrubí 

uloženo, budou následovat tlakové zkoušky, montáže uzávěrů a požárních 

hydrantů. 

Tam, kde je potrubí uloženo pod místní komunikací, bude jejich oprava 

provedena novým asfaltovým překrytím nebo dlažbou. Chodníky budou nově 

položeny zámkovou dlažbou. 

Celá stavba musí být hotová a zároveň předložená dokumentace 

k závěrečnému vyhodnocení akce do 30.6.2015. 

Pokud se týká přípojek k rodinným domům, postup bude následující: 

domácnosti, které požádaly o připojení na veřejný vodovod, navštíví 

projektant. Provede zjištění stavu pro připojení a zaměření pro vypracování 

projektové dokumentace a vyřízení stavebního povolení.  

Těm, kteří nepožádali o připojení, bych chtěl připomenout, že po kolaudaci 

běží pětiletá lhůta, během které se nebude možné na vodovod připojit. Není to 

náš výmysl, ale je to tak stanoveno firmou Moravská vodárenská. Kdo se bude 

chtít po uplynutí pětileté lhůty na vodovod připojit, musí uhradit stanovený 

poplatek za připojení, který se nyní neplatí. Rovněž projektovou dokumentaci 

a stavební povolení si bude zájemce vyřizovat sám, náklady na vyřízení bude 

mít žadatel o hodně vyšší než nyní při hromadné žádosti. 

Touto cestou bych vás všechny chtěl požádat o trpělivost a pochopení, pokud 

se vás v průběhu stavby dotýkají různá omezení. Prosím, dbejte zvýšené 

opatrnosti při přecházení přes staveniště.  

Věřím, že se nám podaří celé dílo zdárně provést a včas dokončit tak, aby byla 

vyřešena tíživá situace s nedostatkem a kvalitou pitné vody v některých 

částech naší obce. 

Přeji vám všem příjemné prožití vánočních svátků, pevné zdraví a vše dobré 

v roce 2015.                                    Josef Jurák, místostarosta             



VOLBY 

Poslední dva roky byly opravdu velmi bohaté na nejrůznější volby. Proto věříme, že vás alespoň trochu potěšíme zprávou, že 

pokud se na naší politické scéně nestane nic neočekávaného, příští dva roky na vás nebudou vypadávat žádné volební letáky. 

Nejbližší další volby by totiž měly být až na podzim 2016. 

Nyní si dovolíme shrnout rok 2014, co se voleb týče, z pohledu naší obce. 

Jako první, hned v lednu, si vyžádaly návaznost na ty říjnové předešlého roku. Tehdy úřadující senátor Tomio Okamura byl 

zvolen poslancem do Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR, což si v našem volebním obvodu vyžádalo novou volbu senátora. 

Tím byl ve druhém kole zvolen Patrik Kunčar, který v naší obci získal 100 % všech odevzdaných hlasů. Pan Kunčar vyhrál také 

v prvním kole, kdy obdržel bezmála polovinu všech hlasů. 

 

V květnu jsme obdrželi hlasovací lístky s kandidáty do voleb do Evropského parlamentu. Jedny z nejméně atraktivních voleb 

přivedly k naší volební urně 31 voličů. Nadpoloviční většinu hlasů i v těchto volbách získali stoupenci strany     KDU-ČSL. 

 

Z pohledu obce máme jako poslední za sebou volby nejdůležitější - komunální, ty které nás nejvíce zajímají a ovlivňují. Dokládá 

to i téměř šedesáti procentní volební účast všech oprávněných voličů. 

 

Kandidátní listina Kandidát Hlasy Pořadí 

číslo název 
poř. příjmení, jméno, 

tituly 
abs. v % 

zvolení 

číslo   

1 Sdruž. nez. kand. Dobrkovice 3 Jurák Josef 116 14,4 1 

1 Sdruž. nez. kand. Dobrkovice 2 Šuranský Břetislav 111 13,78 2 

1 Sdruž. nez. kand. Dobrkovice 5 Mrázek Milan 105 13,04 3 

1 Sdruž. nez. kand. Dobrkovice 6 Liška Jaroslav 104 12,91 4 

1 Sdruž. nez. kand. Dobrkovice 1 Kašný Pavel 103 12,79 5 

1 Sdruž. nez. kand. Dobrkovice 4 Juřík Pavel 81 10,06 6 

1 Sdruž. nez. kand. Dobrkovice 7 Julina Lubomír 94 11,67 7 

Náhradníci       

1 Sdruž. nez. kand. Dobrkovice 8 Siudová Jarmila 31 3,85 1 

1 Sdruž. nez. kand. Dobrkovice 9 Máťa Jiří 60 7,45 2 

 

PĚŠKY NA PŮLNOČNÍ?.......PROČ NE? 

Naši předkové chodili do kostela na Velký Ořechov     

pěšky dlouhé roky. Proč neudělat něco pro své zdraví  

a nezopakovat tuto cestu? Pojďme společně na půlnoční mši. Určitě to bude 

příjemná a krásná procházka spojená s oslavou narození Ježíška.  

Odchod od obchodu ve 21:15 hod.  

 

 

 

NA SILVESTRA DO KAŇOVIC 

Kdo si chce zpříjemnit poslední den v roce, jde na procházku do Kaňovic.  

Na místě je možné si opéct vlastní špekáčky nebo zakoupit uzené klobásky a 

 jiné občerstvení pro malé i velké. Po dohodě lze také navštívit zemědělskou  

usedlost č. p. 19 a podívat se, jak žily naše babičky a prababičky.  

Sraz ve 12 hodin u zvonice. S sebou nezapomeňte vzít dobrou náladu  

a taky něco do bočnice.:)  

 

                                    



TJ SOKOL DOBRKOVICE 

 
Vážení přátelé dobrkovského fotbalu, 

 

první část sezóny 2014/2015 již je nějaký čas ta tam, a tak dovolte, abychom vás seznámili se situací kolem našeho mužstva.  

Tato podzimní část nebyla vůbec jednoduchá. A to z více důvodů. Tím prvním a asi hlavním důvodem byl velmi omezený počet 

hráčů (důvody zdravotní, rodinné atd.). Takže v dobách takové nouze nazuli kopačky i ti, kteří je již jednou pověsili na hřebík. 

Nebylo to jako v dobách jejich největší slávy, ale i tak si pomoci ceníme a děkujeme, že byl zájem opět hrát fotbal právě u nás 

v Dobrkovicích. Tím druhým důvodem bylo, řekl bych, diskutabilní vyjádření disciplinární komise a odmítnutí uvolnit nám hráče 

po odpykání si větší části svého trestu. Tyto situace nám sezónu moc neulehčovaly, ba naopak. Když se do toho přidá občasné 

zranění či indispozice některého z hráčů základní sestavy, pak je jasné, že tato sezóna byla opravdovou zkouškou. 

Poslední dobou neprocházíme nějakou závratnou obměnou kádru, proto jsme byli rádi, že se nám na podzimní část sezóny 

podařilo získat pilířového hráče, kterým byl v podzimní části Tomáš Minařík (Salvoj). Doufáme tedy, že tato spolupráce bude 

pokračovat i nadále v jarní části sezóny a bude gólovým i bodovým přínosem celému mužstvu. Hodně si ceníme i předvedeného 

nasazení a odhodlanosti, kterou předvádí ve své první sezóně za muže Michal Šuranský. Další změny kádru jsou v jednání. 

Uvidíme, zda a jak budeme úspěšní. 

Z pohledu do tabulky vidíme, že bychom na tom mohli být trochu lépe. Přece jen mít o tři nebo šest bodů více by nás v tabulce 

řadilo do toho vyššího středu tabulky. Ale s ohledem na průběh sezóny si myslíme, že tento stav je adekvátní a doufáme, že na 

jaře bude trochu lepší bodový zisk než v podzimních kolech. 

Ukázalo se však, že i přes občasné slepování základní sestavy jsme mužstvem rozhodným. Tím mám na mysli, že v podzimní 

části sezóny nedošlo na nerozhodné skóre. Tím pádem diváci ještě nezažili na domácím hřišti novinku v pravidlech v podobě boje 

o další bod v pokutových kopech. Takže diváci, jestli skončí v jarní části nějaké utkání remízou, neutíkejte ihned k obědu domů, 

protože se budou kopat penalty – tedy souboj našeho excelentního gólmana Davida Kašného proti střelcům soupeře!  

Závěrem bychom chtěli poděkovat fanouškům za věrné vyjadřování podpory. Letošní podzim i přes nestálé výsledky jste nás 

podporovali i mimo domácí prostředí. Vážíme si vaší podpory na hřišti i mimo něj a jsme rádi, že jsme tu sezónu ukončili tak 

nějak všichni společně….  

         …a proto sportu ZDAR! A dobrkovskému fotbalu zvlášť!  Petr Lukašík    

 

 



 

SBOR DOBROVOLNÝCH HASIČŮ DOBRKOVICE 

První čtvrtletí roku bylo ve znamení již tradičních akcí našeho SDH. Letošní ples se konal 15. února 

2014 s hudbou Kabrňáci z Jalubí. Také masopustní obchůzka a schůzka družstva žáků o jarních 

prázdninách má již své pevné místo v kalendáři akcí našeho sboru.  

Společně s bratry z okolních sborů stáli naši členové o Bílé sobotě stráž u Božího hrobu.  

Jarní měsíce byly věnovány přípravě na soutěže v požárním sportu. Poslední víkend v květnu se 

družstva našich žáků a mužů zúčastnila Okrskové soutěže v Doubravách. V kategorii muži a muži nad 35 let obsadili naši závodníci 

shodně čtvrté místo. Starší žáci si odvezli cenu za místo třetí a v kategorii mladší žáci naši nejmenší obsadili místo šesté.  

Den dětí jsme oslavili účastí na Dětském dnu v Pašovicích u rybníka, kde naši nejmenší předvedli návštěvníkům své dovednosti 

v požárním útoku.  

Další akcí družstev žáků byla koncem června účast na pohárové soutěži na Provodově, kterou jsme netradičně zakončili návštěvou 

dílniček při místním folklorním festivalu.  

Na začátku července se naši muži zúčastnili taktického cvičení v rámci každoroční přípravy na letní období. 

A pak hned po prázdninách jsme opět oprášili dovednosti v požárním sportu a v neděli 7. září je vyjeli vyzkoušet na pohárovku 

do Zlína. Soutěž probíhala v atraktivním prostředí zlínského náměstí Míru – přímo před radnicí. Konkurence silných týmů brázdící 

soutěže Zlínské ligy mladých hasičů se naše dvě družstva nezalekla a odvážně nastoupila na start. Krátký čas na přípravu a technické 

možnosti našeho sboru ovlivnily dosažené časy, ale na rozdíl od některých favoritů, jsme oba útoky úspěšně dokončili.  

Tato pohárová soutěž byla posledním podnikem v sérii soutěží Zlínské ligy mladých hasičů, a proto i vyhlašování bylo velmi 

slavnostní. Za naše výkony jen při soutěži ve Zlíně, protože celé ligy jsme se neúčastnili, byla naše hasičátka odměněna taškou 

sladkostí od pořadatelů a jinak fajn stráveným nedělním dopolednem s možností nasbírat zkušenosti pro příští sezonu. Zformovalo se 

nám odvážné družstvo starších žáků, tak věříme, že příští rok bude více příležitostí ukázat, co v nich je.  

Rádi bychom poděkovali obecnímu úřadu za zakoupení vycházkových obleků pro řádnou reprezentaci při sportovních i kulturních 

akcích a vás všechny pozvali na další ročník tradičního hasičského plesu.   Mirka Juříková 

 

 

 

 



ÚSPĚCHY NAŠICH SPOLUOBČANŮ 

Rychlost, odvaha, adrenalin, vůně benzínu a spálených pneumatik a především 

radost z každého projetí cílovou rampou, tak popisuje Martina Mikulášková 

několika slovy svět rally. Martina dostala jako dárek od Petra Lukašíka jejich 

1. společnou soutěž. Petr začal svoji závodní kariéru už v roce 2003. Závodil se 

Škodou Fábií, při níž vystřídal dva navigátory. Rally je tak trochu návyková 

činnost. Říká se, že jednou se svezeš a musíš jet znovu. Toto oba svorně potvrzují. 

Od roku 2010 do roku 2011 společně závodili a vyhrávali ve volném poháru s 

Fordem Fiesta. Zde brali 2. a rok poté 1. místo v celkovém pořadí. Poté 

přestoupili do velkých závodů a začali jezdit národní závody s Hondou Civic 

1,6 Vti. Největší úspěch se jim podařil ihned v prvním roce, kdy se mezi 

ostřílenými jezdci umístili celkově na 3. místě v sezoně.  

Pro každého českého rally jezdce je srdcovou 

záležitostí účast na Barum Rally Zlín. Barumka 

je však mezinárodní mistrovství, na což je nutné 

získat licenci a mít „něco“ vyjeto – jim se to podařilo již 2x!  

Další krok dopředu plánují s novým autem Peugeot 208 ve specifikaci R2 – což je od prvního 

šroubku postavený „závoďák“. Toto auto disponuje výkonem 188 koní a sekvenční 

převodovkou. Doufáme, že i s tímto autem dojedou vždy úspěšně do cíle, pobaví fanoušky a 

nasbírají další zkušenosti a úspěchy! 

 

Dalším závodníkem s láskou k vůni, ovšem polovičního množství, pneumatik je Zuzka 

Gajdošíková. Letošní rok považuje, podle vlastních slov, za rok mnoha změn. Měla možnost se 

ze silnice podívat i na okruh a pořádně si užít jízdu i 

z pohledu MotoGP jezdce. Zúčastnila se tří závodů FUN 

CUP, které se tradičně pořádají na slovenském okruhu 

Slovakia Ring. Přiznává, že tady byla neskutečně šťastná, 

protože se jí podařilo vybojovat vždy krásné první místo 

v kategorii ženy. Navázala tak na motorkářské úspěchy 

v rodině, kdy bratr Tomáš Gajdošík s tatínkem obsadili 

na mistrovství republiky ve dvojicích v Mohelnici krásné 

2. místo a Tom se stal navíc mistrem Moravy v 

motokrosu, ovšem to je jen třešínka na dortu ve výčtu 

jeho úspěchů a získaných pohárů. Pro Zuzku byla letošní 

sezóna první závodní, Tomáš, který má za sebou dvě 

závodní sezóny, byl nucen z časových i finančních 

důvodů se závoděním skončit. Dnes funguje jako Zuzčin 

manager, mechanik i psychická podpora. 

Všichni zmínění závodníci svorně prohlašují, že veškeré úsilí je závislé na finančních 

prostředcích. Vděčně děkují za poskytnuté sponzorské dary, bez kterých by nebylo možné 

pokračovat. Přejme jim tedy, aby dostali možnost najezdit ještě spoustu šťastných kilometrů bez malérů a nehod! 

 

Bez vavřínového věnce, ovšem též s významnými úspěchy na krku, jen z naprosto jiného soudku, je Honza Kašný.  Ve svých 

deseti letech se začal učit hrát na tenor v ZUŠ Morava, za tři roky už působil ve Sdružení dechového orchestru mladých, se kterým 

absolvoval zájezdy do Německa, Francie, Polska, Ruska, ale také po Česku - rytmicky podupával na různých prknech, co 

znamenají svět. Další cesty, namátkově do Maďarska či Belgie, jsou spojeny s Honzovým působením ve Velkém dechovém 

orchestru. Tento VDO pravidelně pořádá festival FEDO, významnou dechovou sešlost pro kapely z celé Evropy. Pro nás je ovšem 

Honza především spojen s kapelou Ořechovjané, s nimiž se nezřídka setkáváme na plesech a obdobných akcích. Tady kouzlí tóny 

známých písní na pozoun. A že mu to jde, je znát na tvářích všech, jejichž srdíčku je 

lidová písnička blízká. Tak naštěstí nemusíme přemýšlet, co by bylo, kdyby ty 

muziky nebyly. 



Z KULTURNÍHO ŽIVOTA V OBCI 

První dny každého roku provází také u nás tradičně trojice koledníků, koledujících 

pro pomoc potřebným. Prostřednictvím našich dvou skupinek „Tří králů“ jste 

věnovali 9329 Kč. Všichni přijměte touto cestou poděkování za vaši štědrost.  

Po lednového turnaji ve stolním tenise ožil místní sál kulturního domu karnevalovým 

veselím. 

Pohádkové bytosti 

provázeli celým 

veselým 

odpolednem bratři 

Chabičovští a 

společné taneční 

kreace pomáhaly stmelit tanečnice Síma a Kačule. Bohatý 

program nedovolil chvíli posedět. Až do soumraku se 

poskakovalo, tančilo a soutěžilo. I tentokrát skýtala bohatá 

tombola spoustu výher a nebyl nikdo, kdo by si nějakou drobnost 

neodnesl.  

Ani dospělí nebyli o svůj prostor na parketu ošizeni. Místní 

hasiči uspořádali v místní plesové centrále bál. Dlužno říci, že i 

tento měl velký úspěch, sál byl zaplněn do posledního místa. 

Také tady se tančilo a veselilo, ovšem tentokrát se končilo až 

několik hodin po půlnoci.  

A že nastal čas odpočinku od bujarého veselí, nám připomněl 

průvod masek. Poslední sobotu před Popeleční středou vyrazil 

průvod masopustních maškar ke každému příbytku, kde 

zazpívali, byli pohoštěni tradičně koblihami, čímsi ze zabíjačky a 

štamprlkou slivovice. Ke vtipným fašankovým maskám se 

přidali místní hasiči, kteří  zkontrolovali - už také podle jakési 

tradice - komíny. 

A ani jsme se nenadáli, jak rychle uplynul čtyřicetidenní půst 

dělící zmíněný fašank od velikonočních svátků. Také v tomto 

dostáli kluci - náhradníci ztichlých zvonů - letité tradici. 

Od zelenočtvrtečního večera do bílosobotního poledne důstojně 

zastávali svým klepáním náhradu jinak obvyklých zvuků 

linoucích se od naší zvonice. Však se jim od vás  za to dostalo 

také milého poděkování ve výslužce. Ani pondělní šlahačka 

nezůstala zapomenuta. Nenašel by se nikdo, koho by naprosto 

minula barevnost mašlí, vajíček a záhadně omlazujících 

pomlázek. Jen vrbového proutí je v okolí nějak poskromnu. 

Duben se přehoupl do května, do máje. Na hřišti to, díky stavění 

dětmi nazdobené májky, ožilo. Převážně ti menší ocenili táborák 

a opékání špekáčků, dospělí si s pivem v ruce spokojeně 

prohlíželi hemžení a všichni vítali po nevalné zimě nastalé jaro. 

O svátku všech maminek zavítal do Dobrkovic ochotnický 

spolek ze Zdounek. Svým zpracováním hry Proti proudu nám 

herci v několika jednáních přiblížili život katolického kněze Jana 

Sarkandera, který v období stavovského povstání působil jako 

farář v Holešově. Zde se dostal do sporu s vrchností 

protestantského vyznání. V souběhu tehdejších událostí se 

nakonec ocitl před soudem v Olomouci, kde po krutém výslechu 

brzy zemřel. Ochotníci si odnesli naše uznání a dle jejich slov se 

jim u nás maximálně líbilo. Malou chmuru toho nedělního 

odpoledne vnesla jen nepřítomnost režiséra představení, který 

měl v Uherském Hradišti cestou k nám dopravní nehodu. 

Naštěstí provázelo tuto nehodu štěstí v neštěstí. 

Stejně jako zmíněné představení inicioval především náš pan 

farář P. Martin Vévoda, dal také impuls k pietnímu setkání 

u pomníku padlých v 1. světové válce. Třetí červencová neděle 

byla ve znamení pořádného léta, teploty již po několikátý den 

překročily třicítku. Proto při společném setkání u sousoší Panny 

Marie bolestné poskytovaly úlevu od žhnoucích paprsků téměř 

stoleté lípy. A právě  to sté výročí od počátku 1.světové války a 

její oběti z naší obce jsme si při této příležitosti připomínali.  



Otec Martin přivítal všechny přítomné, přečetl dojemný příběh válečného hrdiny a jeho malé 

dcerky – pocity, myšlenky, prožitky i bezmoc, které s sebou každá válka přináší, nám připomněla 

bolest, kterou prožívali naši předkové v těch čtyřech letech těžkých krvavých bojů za naši svobodu. 

Poté poděkoval také starosta obce všem téměř třiceti spoluobčanům, kteří vzdali svou přítomností 

hold všem 72 mužům, odvedeným do války, z nichž se 10 domů již nikdy nevrátilo. Vzpomínka 

patřila také rodinám pozůstalých, neboť právě ty prožívaly i po válce svůj další těžký boj. Poté 

za zpěvu hymny položil starosta k pomníku věnec a každému z padlých byla zapálena svíčka. 

V srpnu se už počtvrté se stala místní točna místem, kde si mohli najít své snad všichni vyhledávači 

aktivního odpočinku napříč 

všemi generacemi. 

Odpoledne odstartovali 

bratři Chabičovští, známí 

dětští baviči také z našeho 

dětského karnevalu. Po celou dobu byl k dispozici skákací 

hrad, malování na obličej nebo dětské tetování. Následoval 

program pro milovníky lidových písniček, které 

prezentovala Kněžpolská malá dechovka. Tu postupně 

vystřídaly rockové skupiny FV Trio, jarošovský HAD a 

londýnská kapela Dirty Falcon. Avizovaný harmonogram 

lehce rozhodil slejvák, který se jako nezvaný host 

každoročně dostaví a snad už by to bez něj nebylo ani 

ono... Hudebně ukončila celou akci známá pop-rocková 

čtverka Reflexy a bavila nás hluboko přes půlnoc. 

Dobrkovská točna nabídla letos 18 druhů piv 

od 10 pivovarů - deseti až osmnácti stupňová, 

nefiltrovaná, kvasnicová, tmavá nebo i s příchutí ovoce či 

koriandru nebo konopí, grilované speciality, mimořádný 

gyros a především skvělou atmostféru a zábavu. 

Listopad a dlouhé podzimní večery přinesly již po osmé 

pozvánku na procházku spojenou s lampiónovými 

světlonoši. Dokola setmělými Dobrkovicemi jsme 

společně prošli až na hřiště, kde nás zahřál teplý čaj a 

nějaká ta sladkost. I tentokrát byl připraven ohňostroj, 

který rozzářil barevnými světýlky jak oblohu, tak také oči 

všech přítomných. 

V poslední listopadový den a zároveň první adventní neděli tohoto roku jsme se opět sešli v centru obce - na točně. Není 

příhodnější čas pro uklidnění se a hluboké nadechnutí, než je období adventu. Čas očekávání, klidu, ale také plný dnů zvědavé 

netrpělivosti našich dětí. Chtěli jsme přípravu na nejkrásnější svátky v roce zahájit společně s vámi - ve snaze společného setkání 

v dobré náladě. Snad se to vyplnilo. Sešla se nás tu spousta, bylo příjemné potkat se také s příbuznými a kamarády z okolních obcí 

a potěšující byla také místní návštěva senátora Patrika Kunčara s rodinou. V této souvislosti vám tlumočíme poděkování 

za volební podporu při lednových volbách. Program tohoto odpoledne zpestřily tanečnice z ořechovské základní školy, nejen 

místní nabídli své drobné umění jako dárek pro vás a vaše blízké. Ovarová polévka, jitrničky, jelítka, čaj a svařák měly zahřát, 

stejně jako písničky v podání tria MAMAMU z Komně. Padající tmu rozhánělo jiné trio - členové skupiny MEMENTO MORI,  

kteří se předvedli jako ohniví neohroženci. Úplný závěr akce ukončilo rozsvícení společnými silami nazdobeného vánočního 

stromu, který nám bude po celý advent a vánoční čas večer co večer svítit pro potěchu.  

 

Souhrn společenských událostí roku 2014 zakončíme mikulášskou družinou. 

Mikuláš i tentokrát zavítal ke všem těm, co jsou školou povinní a k jejich nelibosti 

ani tentokrát nenechal ty pekelníky před hranicemi našeho Polska. Ale je potěšující, 

že všech 28 dětí, které měl letos v seznamu, dostalo svůj balíček a snad bude i těch 

pár slziček brzy zapomenuto a zůstanou jen ta dobrá předsevzetí. 



 

TURNAJ VE STOLNÍM TENISU 

Zveme Vás na IV. ročník turnaje ve stolním tenisu, který se koná  

v sobotu 10. 1. 2015 v sále KD v Dobrkovicích. Děti budou začínat  

ve 13 hodin. Pro dospělé je začátek plánovaný na 15. hodinu.   

V případě zájmu bude možnost hrát ve věkové kategorii 50+.  

Přihlásit se můžete nejpozději půl hodiny před začátkem turnaje, kdo se  

v tomto čase nepřihlásí, nebude mu umožněno se turnaje zúčastnit.  

Na sále KD jsou jako každý rok připraveny dva stoly, kde je možno  

po individuální dohodě potrénovat. Věříme, že účast bude minimálně  

stejná jako v předešlých ročnících.  

 

    

 

 

 

 

 

 

Vítězové a účastníci  III. ročníku… 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



VZPOMÍNKA NA 1. SVĚTOVOU VÁLKU 

Historie I. světové války bývá v dnešní době neoprávněně přehlížena. Přitom to byla právě Velká válka našich pradědečků, v 

níž se zrodilo moderní válečnictví a která umožnila nástup totalitních režimů 20. století. Od první světové války vede přímá 

cesta k té druhé. Do nového století se přitom naši předkové dívali se značným optimismem. Na scéně se objevovaly nové 

vynálezy, které měly posloužit celému lidstvu - rychlejší a větší lodě, automobily se spalovacími motory i úžasné létající stroje. 

Všechny novinky techniky měly ale záhy posloužit válečné mašinérii. Již na začátku první světové války došlo na slova, že 

„pokrok ve vědě předběhl pokrok v myšlení“. 

Jak toto období poznamenalo život v naší obci, se dočteme v kronikách: 

Válečná doba 1914-1918 přinesla i naší malé obci mnoho útrap a obětí. Většina domů byla bez hospodáře a bez živitele, což mělo 

nemalý vliv na hospodářské poměry chudé vesničky. 

Dne 28. 2. 1915 proveden soupis zásob obilí a mouky a zaveden zároveň obilní monopol. Ceny obilí v r. 1915 a 1916 stanoveny: 

pšenice 34 K, žito 28 K, ječmen 26 K, oves 26 K za 100 kg. Na den a osobu určeno pro těžce pracující 300 g, pro ostatní 200 g 

mouky, na 4 týdny 1 kg cukru a 3/8 kávy na 8 týdnů. Zavedeny takto chlebenky, cukřenky, kávenky aj. – Ceny surovin a životních 

potřeb počaly pak překotně stoupat. Zároveň s nedostatkem vzmáhala se lichva a polní pych. Za 1kg sádla neb másla se platilo 

50-100 K, za kg mouky 10-20 K, za zemáky až 5 K. Rovněž ceny dobytka, šatstva a obuvi překotně stoupaly. 

Na válečných půjčkách bylo upsáno v naší obci 75.750 korun. Rekvirováno as 70q obilí, 50q zemáků a 60q sena a slámy.  Dne 26. 

července 1916 rekvirováno 13 měděných kotlů a asi 100 kg různých kovů. Na podporách vyplaceno průměrně 2.000 K měsíčně. 

Sbírka provedená představenstvem obce v srpnu 1914 ve prospěch Rakouského Červeného kříže pro rodiny ve válce jsoucích 

vojínů vynesla K 30. 

Na haléřovou sbírku, konanou ve obci ve smyslu výnosu c. k. okresního hejtmanství ze dne 18. února 1915 přispělo obyvatelstvo  

obnosem K 16,60. 

Z naší vesnice povoláno do služby vojenské v letech 1914-1918 celkem 72 mužů tj. 22% obyvatelstva. Z těch padlo 10 mužů tj 14% 

a raněno 6 mužů tj. 8%. 

Po odchodu mužů do války byl nedostatek pracovních sil. Nebylo čeledi, byl nedostatek potahů, 15 – 17 letí hoši obdělávali 

s matkami pole, neboť už od r. 1915 byly pravidelné odvody 18 a 19letých mladíků. Odchodem otců trpěla výchova mládeže, ve 

škole se vyučovalo nepravidelně. Učitel byl často zaměstnán při soupisu obilí nebo rekvisicích. Odchodem 43 – 50letých mužů na 

vojnu v lednu r. 1916 zhoršily se poměry ještě víc. Starost o hospodářství spočívala téměř výhradně na ženách, málo bylo těch, 

kdo byli ušetřeni stálými odvody a přehlídkami. Rekvisice věcí mosazných, měděných, cínových a bronzových, snímání kostelních 

zvonů a stálé rekvisice pod vedením důstojníků a četnických strážmistrů byly další činy rakouských úřadů, živící a podněcující 

dávnou naši nespokojenost a nenávist k habsburské monarchii. 

Epidemických nemocí, jež za války řádily, byla naše obec 

celkem ušetřena. V legiích sloužil p. Josef Kura čís. 33, 

Hořínek Jan č. 2, Paleček Josef č. 35, v italské domobraně 

Bartek František č. 7. 

Po čtyřech letech těžkých krvavých zápasů,   dočkali jsme se 

okamžiku svobody. Stará říše rakousko-uherská se boří  a       

na  jejich sutinách se rodí nové, obrozené, svobodné státy. 

Vítězí volnost a rovnost každého národa. I náš národ po 

třistaleté porobě plné útisků a těžkých křivd strhává cizí pouta, 

která jej dosud tížila, neboť zhroutili se ti, kteří nám okovy 

dávali a nás utiskovali. Skutkem stal se odvěký sen národa, 

který nekrvavou revolucí dosáhl samostatnosti.  

O státním převratu dověděli jsme se v naší obci 29. října 1918 

ráno. Celý den a dlouho do noci se po staveních debatovalo a 

všude bylo mnoho radosti z ukončení války a prohlášení naší 

svobody. Všude byl klid a úplný pořádek. A radost, že se brzy 

vrátí ti, kteří dlouho byli odloučeni od svých rodin, od svého 

rodného domova. 

Následky světové války, která dřívější život ve všech směrech 

rozvrátila, jevily se i v naší obci. Výtržnosti, nepokoje, plenění 

krámů, jichž příčinou byla nespokojenost lidu způsobena 

drahotou a nedostatkem životních potřeb a touhou pomstíti se 

za všecko dosavadní strádání a hlavně všeobecným 

zesurověním lidí, omezily se u nás na jediný případ, kde mládež 

z Pašovic pokusila se hostinec a krám Leopolda Šnábla 

vyrabovati. 

 



270 let sochy sv. Jana Křtitele 

Od roku 1744, tedy již 270 let, stojí na křižovatce nad obcí nadživotní socha Jana Křtitele. Z nápisu 

na odvrácené straně podstavce se dozvídáme, že iniciátorem výstavby světcovy sochy byl purkrabí Karel 

Mikulovský.   

Jak je v obecní kronice zaznamenáno, v roce 1993 proběhla poslední velká rekonstrukce. Stát v té době 

nepřispíval žádnými dotacemi, rozhodli se tedy Dobrkovští a obecní úřad sochu zrekonstruovat na vlastní 

náklady. Rekonstrukci prováděl akademický sochař J. Harbata z Uherského Hradiště, sochař M. Dlabaja 

z Opavy a kovář J. Chmela z Velkého Ořechova. Ještě před dokončením opravy byly odcizeny kamenné 

sloupky a neznámí vandalové ulomili kříž, a tak poničili prsty na soše. Tím se oprava protáhla a 

prodražila. Kronikářka ve svém zápise vyjádřila uznání všem, kteří se podíleli na úpravě okolí či přispěli 

finanční částkou. 

Z dostupných, už i z historických, snímků vám zprostředkujeme tuto naši nejvýznamnější památku 

v proměnách času. Je z nich patrno, že nenechavce pálí prsty v každé době… 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



SPOLEČENSKÁ RUBRIKA  

NAROZENI       ZEMŘELÍ 

      

 

Petra Pavlíková, čp. 11       Marie Palečková 

 ( v roce 2013, po závěrce minulého čísla)      Božena Šůstková 

Jan Šůstek, čp. 79 

 

 

 

  PŘISTĚHOVÁNI       ODSTĚHOVÁNI 

 

Miroslav Mališka      Martina Gavendová 

Erik Doležel       Alena Kunderová 

Marek Doležel       Jaroslav Kundera 

Dagmar Doleželová 

 

 

V Dobrkovicích žije 262 obyvatel (bez cizinců). Dospělých je 116 můžu a 118 žen. Ve věku 15-18 let 1 chlapec a 2 dívky.  

Občanů do 15 let evidujeme 25. Průměrný věk obyvatelstva v naší obci je 45 let. 

 

 

 

KALENDÁŘ NADCHÁZEJÍCÍCH UDÁLOSTÍ 

 

24.12.2014 PŮLNOČNÍ MŠE 

27.12.2014 BRUSLENÍ V UHERSKÉM BRODĚ 10:45 – 12:15, ODJEZD AUTOBUSU V 10:00 HODIN 

31.12.2014 VÝŠLAP DO KAŇOVIC 

31.12.2014  SILVESTROVSKÝ FOTBÁLEK 

3.1. 2015 TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA 

9.1.2015  VÝROČNÍ SCHŮZE HASIČŮ 

10.1.2015 TURNAJ VE STOLNÍM TENISE 

17.1.2015 HASIČSKÝ PLES 

31.1.2015  DĚTSKÝ KARNEVAL 

 

BRZY  SETKÁNÍ SENIORŮ 

 

7.1.2015  ORDINUJE DR. MINAŘÍK V DOBRKOVICÍCH 

 

 

 

VÝŠE POPLATKŮ V ROCE 2015 

POPLATEK ZA PEVNÝ DOMOVNÍ ODPAD VE VÝŠI   400 KČ/OSOBU 

POPLATEK ZA PSA      100 KČ/PSA 

POPLATEK ZA KANALIZACI DLE SMLOUVY   20 KČ/OSOBU    

 

SPRÁVNÍ POPLATKY 

 
Na místním OÚ si můžete nechat vyhotovit: 

Ověřené výstupy z katastru nemovitostí, obchodního rejstříku, rejstříku trestů a bodového hodnocení 

řidiče: 

Výpis z katastru nemovitostí - první stránka 100,- Kč, každá další stránka po 50,- Kč, 

u ostatních jedna stránka 50,- Kč. 

 

Vidimace a legalizace neboli ověřování shody kopie listiny s originálem a ověřování pravosti podpisů: 

Správní poplatek za ověření jedné stránky je 30,- Kč, 

za ověření jednoho podpisu 30,- Kč 

 

 

ZÁVĚRKA TOHOTO ČÍSLA PROBĚHLA 7.12.2014.  

S PŘÁNÍM POŽEHNANÝCH VÁNOC I ROKU 2015, MARKÉTA GAJDUŠKOVÁ 


